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PROTOKÓŁ NR XLIX/23 
 

z obrad XLIX sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

23 lutego 2023 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 930 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, mieszkańców miasta oraz osoby 

śledzące przebieg sesji w internecie. 

Stwierdził, że przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji konieczne jest 

sprawdzenie kworum. Wobec powyższego poprosił radnych o potwierdzenie udziału  

w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 21 radnych wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały.  

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Burmistrz Miasta złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  następujących 

tematów: 

1)  podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2023 r. 

2) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie WPF. 

Zgodnie z art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym tematy te wprowadzam pod poz. 

16 i 17, a interpelacje oraz komunikaty będą kolejno pod poz. 18 i 19. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad sesji. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono wobec czego Przewodniczący przystąpił do realizacji 

następnych punktów porządku obrad. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z XLVII i XLVIII sesji Rady. 

Protokoły zostały sporządzone i były dostarczone radnym razem z zawiadomieniem o 

sesji. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał protokoły pod zatwierdzenie. 

Rada zatwierdziła protokoły jednogłośnie.  

 

4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona do skrytek przed sesją. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania dot. przedstawionej 

informacji. 

Radna J.Werstler-Wojtaszek zapytała czego konkretnie dotyczy zmiana budżetu Rady. 
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Sekretarz Gminy O. Boryń wyjaśniła, że zmiana dotyczyła zabezpieczenia środków na 

usługę związaną z odnowieniem certyfikatu kwalifikowanego Przewodniczącego Rady. 

Innych pytań nie było. 

 

5. Sprawozdania  z pracy komisji Rady za 2022 r. 

Sprawozdania w formie pisemnej były radnym dostarczone drogą elektroniczną przed 

sesją. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

6. Informacja na temat wpływu ustalonych w 2018 r. i nadal obowiązujących taryf 

na wodę i ścieki na funkcjonowanie ZWiK Sp. z o. o. w Żarach.  

Temat dot. funkcjonowania ZWiK był szczegółowo omawiany na posiedzeniu Komisji 

Mienia Komunalnego … w poniedziałek. 

Przewodniczący poinformował, że na dzisiejszej sesji obecny jest prezes Pan Marek 

Goraj i jeżeli Prezes chciałby zabrać głos w tym temacie to prosi o podejście do mównicy. 

M. Goraj odczytał przygotowaną informację dot. tematu. 

J. Werstler-Wojtaszek zapytała czy udało się podpisać porozumienie z Gminą Żary. 

M. Goraj poinformował, że nadal trwają rozmowy i uzupełniane są dokumenty. 

M. Grubizna zapytał jaka jest kondycja finansowa spółki i jaki wpływ to ma na realizację 

zadań. 

M. Goraj wyjaśnił, że brak wpływu określonych środków do firmy powoduje 

ograniczenia w realizacji planowanych inwestycji natomiast usuwanie awarii i prace 

remontowe realizowane są na bieżąco. 

Dodatkowe wyjaśnienia złożył Z-ca Burmistrza P. Faliński informując, że uczestniczy w 

spotkaniach z Gminą w sprawie porozumienia. Zapewnił, że o efektach rozmów radni 

będą informowani. Być może będzie przygotowana uchwała intencyjna w tej sprawie. 

Innych głosów w dyskusji nie było.  

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki 

zdrowotnej z zakresu zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV).  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 17 głosach „za” i 4 „przeciw”. 

(Uchwała nr XLIX/8/23) 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego 

Gminy Żary o statusie miejskim w ramach rządowego programu „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2023. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 
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Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLIX/9/23) 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu pawilonów handlowych. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLIX/10/23) 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 

darowizny nieruchomości. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLIX/11/23) 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy gruntu na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 2 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLIX/12/23) 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Powiatu Żarskiego. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały przekazane radnym drogą 

elektroniczną przed sesją. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 
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Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLIX/13/23) 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych, opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych.   

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna J. Werstler-Wojtaszek poprosiła o zreferowanie projektu uchwały, tj. czy chodzi 

tutaj np. o przedsiębiorców takich jak prowadzących działalność w lokalach (prawnicy, 

kosmetyczki, fryzjerzy itp.) 

P. Faliński poinformował, że uchwała dotyczy opłat maksymalnych jakie może pobierać 

operator od przedsiębiorcy, który zobowiązany jest podpisać umowę na wywóz 

nieczystości lub odbiór ścieków (poza systemem). Jest to aktualizacja stawek 

maksymalnych. 

Z-ca Naczelnika WIT D. Babula złożył szczegółowe wyjaśnienia dot. proponowanej 

uchwały dodając, że uchwała dotyczy maksymalnych stawek jakie może zastosować 

operator podpisując umowę z przedsiębiorcą i nie dotyczy to gminnego systemu 

gospodarki odpadami. 

Innych głosów w dyskusji nie buło.  

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 18 głosach „za”, 1 „przeciw” i 2 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLIX/14/23) 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 

Strategii Rozwoju Gminy Żary o statusie miejskim na lata 2024-2033. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 2 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLIX/15/23) 

 

15. Rozpatrzenie skarg i wniosków jakie wpłynęły do Rady 

Przewodniczący poinformował, że do Rady wpłynęły następujące skargi i wnioski: 
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1) Skarga z 12.12.2022 r. (poz. 44564) 

2) Skarga z 21.12.2022 r. (poz. 45704) 

3) Skarga z 15.06.2022 r. (poz. 46227 z 28.12.2022 r.) 

4) Skarga z 30.01.2023 r. (poz. 3152) 

5) Wniosek z 16.01.2023 r. (poz. 1588) i z 18.01.2023 r. (poz. 1999) 

Wszystkie skargi zostały skierowane do Komisji Skarg Wniosków i Petycji, a wnioski do 

Komisji Rewizyjnej, które je rozpatrywały i wydały w tej sprawie opinie. 

Skargi, opinie i projekty uchwał w sprawie ich rozpatrzenia zostały radnym przekazane 

przed sesją drogą elektroniczną. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna E. Gajda poprosiła o krótkie omówienie skarg. 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji J. Werstler-Wojtaszek przedstawiła 

poszczególne skargi, przebieg prac nad ich analizą i wydane przez Komisję opinie. 

Innych uwag ani pytań w tym temacie nie było. 

Wobec braku uwag do poszczególnych skarg i wniosków, projekty uchwał zostały 

poddane pod głosowanie. 

 

p.15.1. Skarga z 12.12.2022 r. (poz. 44564) 

Rada podjęła uchwałę przy 18 głosach „za” i 3 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLIX/16/23) 

 

p.15.2. Skarga z 21.12.2022 r. (poz. 45704) 

Rada podjęła uchwałę przy 17 głosach „za” i 4„wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLIX/17/23) 

 

p.15.3. Skarga z 15.06.2022 r. (poz. 46227 z 28.12.2022 r.) 

Rada podjęła uchwałę przy 15 głosach „za”, 1 „przeciw” i 5 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLIX/18/23) 

 

p.15.4. Skarga z 30.01.2023 r. (poz. 3152) 

Rada podjęła uchwałę przy 14 głosach „za”, 1 „przeciw” i 6 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLIX/19/23) 

 

p.15.5. Wnioski z 16.01.2023 r. (poz. 1588) i z 18.01.2023 r. (poz. 1999) 

Rada podjęła uchwałę przy 14 głosach „za” i 7 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLIX/20/23) 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 

2022 r.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag, pytań ani głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Rada podjęła uchwałę przy 15 głosach „za”, 2 „przeciw” i 4 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLIX/21/23) 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w WPF. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna J. Werstler-Wojtaszek poprosiła o informacje dot. przychodów i pokrywania 

deficytu z nadwyżki. Radna dodała, że nie podanego sposobu wykorzystywania do tego 

celu środków z innych źródeł np. z lokat. Druga poruszona sprawa dotyczy ul. Sportowej 

i przyznanych na nią środków w wys. 6 mln. zł. ( wg. informacji medialnych). Czy te 

środki nie powinny się znaleźć w WPF? 

Przewodniczący Rady poprosił aby nie poruszać tematu ul. Sportowej bo nie jest on w 

WPF i nie dotyczy obecnego projektu uchwały. 

P. Faliński wyjaśnił jednak, że decyzja wewnętrzna dot. Sportowej nie została jeszcze 

wypracowana i dlatego nie ma jej w obecnym WPF. Jak będzie to trafi do radnych 

propozycja. 

Następnie głos zabrała Skarbnik J. Wojak, która wyjaśniła kwestie pokrywania deficytu 

budżetowego oraz kwestię lokat. 

Radny M. Grubizna zwrócił uwagę na przesunięcie środków na kładkę nad torami. 

Poruszył sprawę otrzymanego pisma PKS-u w tej sprawie. Poprosił o uzgodnienie z nimi 

i uwzględnienie ich wniosków w przygotowywanym projekcie. 

P. Faliński stwierdził, że pismo PKS-u jest niezrozumiałe i kontrowersyjne. Nikt nie 

likwiduje dworca, a planowana organizacja ruchu jest na przyszłość. Będą w tej sprawie 

prowadzone rozmowy. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Rada podjęła uchwałę przy 14 głosach „za”, 1 „przeciw” i 6 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLIX/21/23) 

 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przypominam, że interpelacje i zapytania składa się pisemnie na ręce Przewodniczącego 

Rady, niemniej mogą one być odczytane na sesji. 

Radny A. Jaworski przedstawił dwie sprawy. Pierwsza dotyczyła dewastacji muralu  na 

wiadukcie przy ul. Witosa, a druga konieczności zapewnienia bezpieczeństwa przy 

nieruchomości na ul. Skarbowej. 

Dodatkowo radny zapytał dlaczego niektóre jego interpelacje nie znalazły się na BIP. 

 

Przewodniczący Rady po raz kolejny wyjaśnił, że niektóre przedstawiane przez radnych 

sprawy nie są interpelacjami, a wnioskami, których nie umieszcza się na BIP. Decyzja 

należy do Przewodniczącego Rady. O tym czy jest to interpelacja nie świadczy nazwa, a 

treść o czym radni powinni wiedzieć będąc radnymi przez ponad 4 lata tej kadencji. 

Radny A. Jaworski próbował zabrać głos mimo nie udzielenia mu go przez 

Przewodniczącego i którego Przewodniczący przywoływał do porządku. 

Następnie Przewodniczący Rady zamknął dyskusję w tym temacie. 

 

Innych interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 
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19. Komunikaty i powiadomienia. 

W tym punkcie do zabrania głosu nikt się nie zgłosił wobec czego Przewodniczący 

poinformował, że następna sesja planowana jest na 30 marca br. Poprosił o dostosowanie 

do niej posiedzeń Komisji i przygotowania materiałów na sesję. 

Stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym o godz. 1100 zamknął 

czterdziestą dziewiątą sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

 

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://user.sesje.pl/Portal/lubuskie/zarski/zary-gm 


